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Het Future Green City World Congress mag 
met recht een mondiaal congres genoemd 
worden dat veel internationale kennis zal gene-
reren. Bezoekers kunnen luisteren naar experts 
uit onder andere Nederland, het Verenigd 
Koninkrijk, Singapore, China en de Filippijnen. 
Het congres vindt plaats van 23 tot en met 26 
september. Koninklijke VHG is een van de orga-
niserende partners, naast Koninklijke Vereniging 
Stadswerk Nederland, World Urban Parks (WUP) 
en de International Federation of Municipal 
Engineering (IFME). De deelnemers krijgen een 
breed palet van activiteiten voorgeschoteld, 
zoals fieldtrips XL, workshops XL, keynotes, class-
rooms, serious games, urban trails en science labs.

Waar gaat het heen met het vak?
VHG-bestuurslid Thijs Magielse (Magielse Tuinen) 
bezoekt het Future Green City World Congress 

om op de hoogte te blijven van de laatste 
ontwikkelingen. ´Ik ben zeer geïnteresseerd in 
actuele en toekomstige trends. Je ziet van alles 
voorbijkomen waarin je je wilt verdiepen. Voor 
ons als klein hoveniersbedrijf wil ik graag weten 
waar het met het vak heen gaat en welke veran-
deringen er gaan plaatsvinden.´

Magielse doet vooral tuinprojecten voor parti-
culieren. ´Deze markt zien we ook steeds meer 
veranderen. Na de afgelopen natte winter zijn 
er ontwikkelingen naar meer dakgroen, verwij-
dering van bestrating voor beplanting, afkop-
peling van water en aanleg van retentiekratten 
om water vast te houden. Dat zijn onderhand 
standaard werkzaamheden voor een hovenier. 
Ontwikkelingen als gevelgroen en de grotere 
werken zijn voor ons nog een onbeschreven 
blad. Niet dat we dat soort werkzaamheden 
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meteen morgen willen gaan doen, maar ik ben 
er wel in geïnteresseerd. Als je weet hoe het in 
het groot werkt, kun je het vaak ook klein toe-
passen.´

Als bestuurslid van VHG was Magielse betrokken 
bij de invulling van het congres, zodat hij enigs-
zins weet wat de bezoeker te wachten staat. 
´Op ledendagen krijgen we vaak de vraag welke 
meerwaarde het event heeft voor een hovenier. 
De projecten laten zien dat het zeker wel zin 
heeft. Zo is het bedrijf Van Ginkel vertegenwoor-
digd, dat een mooi project als Wonderwoods 
in Utrecht heeft gerealiseerd. Daar hebben we 
al eens een rondleiding gehad met een groep 
VHG-leden, heel interessant. Ik was onder de 
indruk van de techniek die ermee gemoeid is en 
het proces dat eraan voorafgaat. Verschillende 
onderdelen zou je ook kunnen toepassen in 
de tuin. Tijdens het samenstellen van het pro-
gramma kwam ik erachter dat er veel meer raak-
vlakken zijn met het kleine hovenierswerk dan 
je denkt, maar je moet er wel voor openstaan. 
Je kunt je juist onderscheiden door een graantje 
mee te pikken van dergelijke vernieuwende 
projecten.’

Veel leren
Voor Magielse is het niet direct van belang om 
tijdens het event op zoek te gaan naar nieuwe 
opdrachtgevers. ‘Die zullen meer afkomstig zijn 
uit de overheid. Dat neemt niet weg dat we voor 

lokale overheidsorganisaties zoals gemeen-
ten ook steeds meer doen op het gebied van 
duurzaamheid en beplanting. Zeg nooit nooit. 
Je kunt veel leren van de mensen en projecten 
die voorbijkomen tijdens het congres. Het is 
belangrijk om verder te professionaliseren en je 
te onderscheiden in een toch al veranderende 
markt. Ik snap dat het voor sommigen misschien 
lastig is om de toegevoegde waarde te zien van 
het Future Green City World Congress, maar er 
zijn ook genoeg hoveniers die ervoor open-
staan. Ik zou zeggen: haal de onderwerpen eruit 
die je verder kunnen helpen in de toekomst. 
Bovendien kom je altijd wel gelijkgestemden 
tegen.’

Inspiratiebron vergroening stedelijk gebied
Koninklijke Ginkel Groep verzorgt verschillende 
sessies tijdens het event in Utrecht. Directeur 
Lars van Ginkel licht graag een tipje van de 
sluier op. ‘Ten eerste houden we een workshop 
XL over ons bijzondere project Wonderwoods, 
dat ligt tegenover het Beatrix Theater waar het 
congres gehouden wordt. Het project, dat zich 
in de afrondende fase bevindt, bestaat uit twee 
woontorens die in coproductie ontworpen zijn 
door MVSA Architects en Stefano Boeri Architetti 
en door Arcadis Landschapsarchitectuur. Wij zijn 
verantwoordelijk voor al het groen op de gebou-
wen, zoals alle dak- en binnentuinen, bomen en 
plantenbakken, en 25 jaar lang voor het onder-
houd ervan.´

Het project loopt al sinds 2017; daarbij werkt 
Ginkel Groep samen met een aantal stake-
holders. ´Samen met onze partners Arcadis, 
Boomkwekerij Van den Berk en Stefano Boeri 
Architetti gaan we de workshop invullen. Er 
wordt voor het voetlicht gebracht wat er alle-
maal komt kijken bij een dergelijk project: hoe 
verwezenlijk je uiteindelijk zo’n ambitieus pro-
ject, dat jaren voorbereiding kost? Naast dit the-
oretische deel willen we de workshop praktisch 
maken door Wonderwoods te bezichtigen en 
een aantal aspecten eruit te lichten. We hopen 
de deelnemers te stimuleren om er elementen 
uit te pikken en die in hun eigen project of 
omgeving te integreren. We verwachten niet dat 
elk gebouw zo groen wordt als Wonderwoods, 
maar het is wel een mooie inspiratiebron voor 
vergroening van stedelijk gebied.’

WaterPro
Daarnaast levert Van Ginkel als deelnemer in de 
Stichting WaterPro een bijdrage aan een andere 
activiteit. WaterPro is een stichting met als missie 
het delen van kennis over en het promoten van 
oplossingen voor waterbeheer op kavelniveau. 
‘Wij streven ernaar dat elke kavel waterpositief is. 
Dat wil zeggen dat er meer water af komt of erin 
wordt geïnfiltreerd dan de kavel vraagt. Dit is 
mogelijk doordat we heel bewust omgaan met 
ons regenwater: we vangen het op en zetten het 
in voor allerlei toepassingen, zoals de tuin, het 
toilet of de douche, in sommige gevallen. We 

‘Als je weet hoe het in het groot werkt, 
kun je het vaak ook klein toepassen’
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brengen ook het hergebruik van water onder de 
aandacht. Zo willen we het grijze water dat uit 
de douche komt, opvangen, filteren en nog een 
keer gebruiken. Dan benut je veel meer water 
van die kavel dan je daadwerkelijk nodig hebt. 
Dat is belangrijk, gezien het te verwachten drink-
watertekort in de toekomst. Het is niet logisch 
dat we de wc doorspoelen en de planten water 
geven met spa blauw. We willen mensen hiervan 
bewust maken en ook heel praktisch laten zien 
wat de opties per kavel zijn.’

Watervriendelijke tuin
Dionysios Sofronas (Aardoom Hoveniers) geeft 
een inkijkje in de workshop XL Water-filled Eco 
Garden, die hij gaat verzorgen. ‘In 2021 heb-
ben we de Gouden Gieter gewonnen met ons 
drijvende terras. Twee jaar later mochten we 
opnieuw een Gouden Gieter in ontvangst voor 
de Water-filled Eco Garden. Het plan van het drij-
vende terras is doorontwikkeld naar een concept 
voor een watervriendelijke tuin. Tijdens de work-
shop laat ik zien hoe ik ertoe ben gekomen om 
de Water-filled Eco Garden te ontwerpen. Ik wil 
de deelnemers vooral meenemen in het proces: 
dat je zaken in de buitenruimte die je aanvanke-
lijk als probleem ervaart, 180 graden kunt keren 
naar kansen voor de toekomst.’

Sofronas, die benieuwd is naar de uitdagingen 
van zijn internationale gehoor, gaat de case 
Nederland Waterland voorleggen. ‘Aan de hand 
van deze case, die laat zien dat ons land is inge-
steld op waterafvoer naar de Noordzee, vertel ik 
dat we voortaan juist water moeten vasthouden. 
Dat zijn we niet gewend. Waarom bestrijden we 
water in tuinen achter woningen? Ik heb inspi-

ratie opgedaan in andere gebieden in de wereld 
waar ze anders met water omgaan. Er valt best 
met water te leven, maar dat moet je wel willen 
en je moet het denken ombuigen. Mochten 
Noord- en Zuid-Holland bij wijze van spreken 
onderlopen, dan kun je proberen met het water 
om te gaan en kan het een heel interessant 
gebied worden.’

‘Een van de voorbeelden van recente tuin-
projecten die ik aanhaal, is de aanzet tot een 
Water-filled Eco Garden. Hierbij gebruiken 
we een aanzienlijk deel van de tuin als water-
buffer bij hevige regenval. In het tweede deel 
ligt de focus op de uitdagingen en knelpunten 
in het gebied of land van de deelnemers. Hoe 
kun je die omzetten naar kansen door je leef-
omgeving anders in te richten? Tijdens de sessie 
kun je elkaar inspireren om tot nieuwe ideeën 
te komen. Ook kunnen we kennis delen en de 
samenwerking zoeken.’

Hij denkt dat het concept van de Water-filled 
Eco Garden ook eenvoudig is op te schalen naar 
wijk- of gebiedsniveau: ‘Als je de verbinding met 
de Ecologische Hoofdstructuur kunt maken, is 
het een toekomstbestendig model om lager-
gelegen wijken en gebieden anders in te  
richten.´ Tot besluit deelt Sofronas niet zonder 
trots mee dat hij tijdens de Engelstalige work-
shop ondersteuning krijgt van zijn drie kinderen.

Verbinding tussen grijs en water
Mark Vloet (Du Pré Groenprojecten) begeleidt 
een groep congresgangers die verschillende ver-
groende gebouwen in Eindhoven bezoeken, in 
het kader van het programmaonderdeel  

Field Trips XL. ‘We hebben op Strijp-S, het oude  
Philip-sterrein in Eindhoven, verschillende 
gebouwen vergroend, waaronder het Trudo 
Vertical Forest als grote eyecatcher. Dit is een  
75 meter hoge woontoren, waarvan de vier 
gevels zijn aangekleed met in totaal zo’n 135 
bomen. De opzet van deze excursie is nog in  
een pril stadium, maar het idee is om te vertellen 
over de ins en outs van die projecten qua proces, 
techniek en opbrengsten.’

Ook maakt Vloet tijdens de excursie de verbin-
ding tussen grijs en de opvang, het hergebruik 
en de retentie van water. ‘Het gaat om projecten 
die wij hebben gerealiseerd en onderhouden, 
maar ook collega DonkerGroen wordt bij de 
field trip betrokken. Dit bedrijf heeft een klimaat-
adaptief plein gemaakt, het Prins Clausplein, dat 
vroeger grijs was en nu groen. Daar liggen krat-
ten onder waarin water wordt opgevangen, dat 
ten goede komt aan de beplanting. Zo hebben 
we verschillende mooie voorbeelden die laten 
zien hoe je de stad klimaatadaptief en toekomst-
bestendig kunt maken. Wij leiden als gids de 
groep rond langs de groenprojecten en sturen 
aan op interactie met de deelnemers.’

Vloet heeft zich met Du Pré Groenprojecten 
beschikbaar gesteld voor deze field trip om  
kennis en expertise te delen. Het is mooi mee-
genomen dat zijn bedrijf in de picture komt 
te staan. ‘Maar ik ben ook benieuwd naar de 
ervaringen van internationale gasten. We heb-
ben hier in Nederland wel uitwisselingen met 
bijvoorbeeld Van Ginkel. Ik vraag me af of het in 
het buitenland wezenlijk anders is, of dat ze al 
werken met andere oplossingen die wij nog niet 
kennen of toepassen.’

Al met al zullen de VHG-leden boeiende  
bijdrages leveren aan het Future Green City 
World Congress, die de aandacht vestigen op 
actuele onderwerpen. Die bijdrages vormen een 
bron van inspiratie voor bezoekers en geven 
meerwaarde aan het veelbelovende event in 
september.

BE SOCIAL 
Scan, lees & deel!

ACHTERGROND

Water-filled Eco Garden


